
7 سیاسی

ریشه یابی کنند

پسران نوجوان 

به هم بریزید

واقعیت امروز است!

دست مریزاد، اما...

فاز دوم طرح صیانت

هزینه سفر رئیس جمهور

مولوی عبدالحمید اسماعیل زهی، مدیر حوزه علمیه دارالعلوم و امام جمعه 
مســجد مکی اهل سنت زاهدان گفت :اتفاقات اخیری که رخ داده، همه مردم را 
نگران کرده. قتل دو طلبه در استان گلستان و ترور سه عالم در حرم امام رضا)ع( 
که هر دو مکان های دینی هستند،  ناجوانمردانه و از نظر ما شنیع است.اولا ما این 
جنایات را محکوم می کنیم. هیچ کسی حق قتل خودسرانه کسی را ندارد. اگر کسی 
از کسی شکایت دارد، قانون و دادگاه هم هست و او باید به قانون مراجعه کند. به 
هیچ بهانه ای این نوع قتل ها از لحاظ شرعی و قانونی مجاز نیستند. ایران و افغانستان 
دارای مشترکات تاریخی و فرهنگی دارند. وقتی فردی کاری انجام می دهد، نتایج 
آن به یک ملت برنمی گردد، باید بررسی شود که او )متهم( جنون یا دیوانگی داشته 
یا به جریان افراطی وابســته بوده، یا چه چیزی ســبب شده که او دست به چنین 
کاری بزند. ما انتظار داریم که دستگاه های امنیتی و اطلاعاتی حوادث گلستان و 

مشهد را ریشه یابی کنند.

حسینی همدانی، امام جمعه کرج گفت :حضور بانوان در جامعه باید کریمانه 
باشــد چه در ورزشــگاه چه در امکان تفریحی و ... اما متاسفانه وضعیت امکان 
تفریحی و ورزشــی کشــور برای پسران نوجوان هم مناسب نیست چه برسد به 

بانوان و نوامیس جامعه.

طباطبایــی نژاد امام جمعه اصفهان با بیان اینکه برخی از افراد گزارش هایی 
را در خصوص روزه خواری اعلام می کنند، افزود:باید خود مردم امر به معروف 
و نهی از منکر را انجام دهند، اگر تنهایی امکان انجام این کار را ندارید چند نفره 
بروید و بساط روزه خواران را به هم بریزید، نمی گویم دعوا کنید، بلکه آنها را امر 
به معروف کنید تا بفهمند در شهر جان داری زندگی می کنند و نه در شهر مرده ای 

که در آن ارزش ها از یاد رفته است  .

جاوید نیا معاون سابق دادستانی گفت :فیلتر کردن واقعیت دنیای امروز 
است. همان ها که صحبت از دنیای بدون موشک می کردند امروز صحبت از 
فضای مجازی بدون فیلتر دارند. البته فیلترینگی مبتنی بر واقعیات و با برنامه 

ریزی دقیق و با توجه به نیازهای مردم.
این سیاســت غلطی اســت که هم میهنان خودمان را به سمت استفاده از 
ابزاری سوق دهیم که اختیارش دست ما نیست. اگر خدای ناکرده جنگی بین 
ایران و یکی از کشــورهای منطقه اتفاق بیفتد یکی از ابزارهایی که به راحتی 
می شود علیه کشورمان استفاده شود فیلترینگ اینستاگرام از سمت آنهاست و 
نه ما.ما به دســت خودمان مرزهای فضای مجازی را بازگذاشتیم که هر کسی 
بیاید و هر اقدامی انجام دهد. ای کاش مســئولان ما در زمینه مدیریت فضای 
مجازی آمریکایی کار می کردند. در بلوای ترامپ در انتخابات آمریکا میلیونها 

اکانت مسئولان و مردم آمریکا فیلتر شد.

فعال سیاسی اصلاح طلب از نامعادله »نفت« و »سفره« انتقاد کرد.مصطفی 
تاجزاده فعال سیاسی نوشت:می گویند دولت رئیسی میزان صادرات نفت را 
نسبت به پیش از تحریم ها افزایش داده و موانع انتقال پول فروش آنها را نیز 
برطرف کرده اســت. دست مریزاد که بدون برجام،تحریم ها را خنثی کردید 
اما چرا با وجود جهش بهای نفت اجناس هر روز گرانتر و ســفره مردم روز 

به روز کوچکتر می شود؟

اخبــار رســیده حاکی از آن اســت که با مجــوز وزارت ارتباطات، برخی 
شرکت های اینترنت خانگی قیمت اینترنت را صد در صد افزایش داده اند. ناظران 
معتقدند این اقدام در راســتای اجرای خاموش طرح صیانت است که با افزایش 

قیمت اینترنت، استفاده از اینترنت کاهش پیدا کند.

رئیس شــورای شهر کرج در واکنش به انتشار تصویر نامه ای که از ارائه 
لایحه ای ۸۰۰ میلیون تومانی از ســوی شــهرداری کرج برای هزینه های سفر 
رئیس جمهور به اســتان البرز حکایت داشــت، گفت: ایــن لایحه در همان 
کمیســیون برنامه و بودجه شــورای شــهر کرج رد شده بود و در صحن هیچ 
جلســه ای برای آن تشــکیل نشــده بود.جواد چپردار گفت: شهرداری کرج 
براســاس سنوات گذشته پیش بینی منابع مالی سفر را در لایحه ای به شورای 
شــهر تقدیم کرده بود و چون این لایحه غیرفوریتی بود، به دبیر شــورا ارائه و 
بعد در کمیســیون برنامه و بودجه مورد بحث و بررســی قرار گرفت. چپردار 
افزود: این لایحه چون مستندات لازم را نداشت، در کمیسیون به رأی گذاشته 
شــد و به جهت عدم کفایت مستندات عودت داده شد؛ بنابراین شورای شهر 
کرج هیچ جلســه علنی در صحن برای تصویب این لایحه نداشته و به جهت 
عدم کفایت مستندات در همان کمیسیون برنامه و بودجه عودت داده شده بود. 
رئیس جمهور هم در شــورای اداری اســتان البرز در واکنش به این نامه اعلام 
کرد: در آغاز ســفر ما برگه ای از خرج ســفر پخش شده، ما که با مترو آمده ایم 
کرج، افطار هم که مهمان خوابگاه دانشجویی دانشگاه خوارزمی بودیم و سر 
ســفره دانشــجویان نشسته بودیم، این هزینه کجا می رود، نشود که به نام ما و 

به کام دیگران شود؟

اخبار ویژه ...

 

ســرویس سیاســی- »مالک 
شــریعتی« در جلســه اخیر جمعیت 
رهپویان انقلاب اســلامی و با تصمیم 
اعضای شــورای مرکــزی، به عنوان 
دبیرکل این تشــکل سیاسی انتخاب 

شد.
اعضای جدید شــورای مرکزی 
جمعیــت رهپویان انقلاب اســلامی 
در اولین جلسه خود، »مالک شریعتی 
نیاســر« را بــا اکثریــت آرا، به عنوان 
دبیرکل جدید این تشــکل سیاســی 

انتخــاب کردند. مالک شــریعتی، نماینده مردم تهران و عضو کمیســیون 
انــرژی مجلس، پیــش از این هم دبیــرکل جمعیت رهپویان بوده اســت 
 و شــورای مرکزی این تشــکل سیاســی مجدداً با اجماع کامل به او رأی 

دادند.
همچنین شورای مرکزی این تشکل سیاسی، حجت الله فیروزی را نیز به 
عنوان سخنگوی جدید جمعیت رهپویان انتخاب کردند. حجت الله فیروزی، 
نماینده مردم فســا در مجلس شورای اسلامی، حقوقدان و عضو کمیسیون 

صنایع و معادن مجلس شورای اسلامی است. 
ششــمین کنگره سراسری جمعیت رهپویان انقلاب اسلامی جمعه ۲۰ 
اســفند ۱۴۰۰ با دستور جلســه اصلاح اساسنامه و انتخاب اعضای شورای 

مرکزی و بازرسین به صورت مجازی برگزار شد.

ســرویس سیاسی- ۹ دســتاورد جدید 
هسته ای با حضور رئیس جمهور در شانزدهمین 
 ســالروز ملــی فنــاوری هســته ای رونمایی

شد.
شانزدهمین سالروز ملی فناوری هسته ای 
با حضور حجت الاســلام سید ابراهیم رئیسی 
رئیس جمهور در سالن اجلاس سران آغاز شد.
در حاشــیه ایــن مراســم، بــا حضــور 
رئیس جمهــور، رئیس ســازمان انرژی اتمی و 
خانواده شــهدای هسته ای، از ۹ دستاورد جدید 

و سند راهبردی صنعت هسته ای رونمایی شد.
این ۹ دستاورد عبارتند از:

۱- سند جامع راهبردی و اسناد پیوست آن.
۲- تدویــن دانش فنیّ و ســاخت اوّلین 
نمونۀ صفحات ســوخت سیلیسایدی به منظور 

جایگزینی سوخت راکتور تحقیقاتی تهران.
۳- طراحی و ســاخت سامانۀ سم زدایی از 
پسته با استفاده از فناّوری پلاسمای سرد، با این 
روش قارچ ها و باکتری های محصول پســته از 
بین می رود و مانعی به عنوان آفت آفلاتوکسین 
بیش از ایــن در راه صادرات این محصول قرار 

نمی گیرد.
۴- طراحی و ساخت سامانۀ پلاسمای سرد 
برای درمان بیماری سرطان، این سامانه بصورت 
انتخاب ســلول های ســرطانی را هــدف قرار 
می دهد و کاهش درد و رنج بیماران ســرطانی 

را موجب می گردد.
۵- تولیــد رادیو نوکلوئیــد تربیوم -۱۶۱ 
به صــورت بــدون حامل اضافه شــده، در این 
روش ذرات رادیــو اکتیــو از طریق یک حامل 
اختصاصی بســته به نوع سرطان به تومور وصل 
می شود و ســلول سرطانی را بصورت موضعی 

از بین می برد.
۶- نشاندارســازی کیــت رادیــوداروی 
پنتاگزیفــور بــا رادیوداروی گالیــوم ۶۸ با نام 
تجــاری پارس ســیگزافور، طراحی، ســنتز و 
فرمولاســیون رادیوداروی گالیــوم ۶۸- فاپی 

بــا نام تجاری پارس گالوفاپی برای تشــخیص 
بیــش از ۲۸ نوع ســرطان صعب العلاج و تمام 

متاستازهای آن.
۷- تولید کیت رادیوداروی FAPI جهت 
نشاندارســازی با رادیوداروی لوتیشــوم ۱۷۷، 

گالیوم ۶۸ و تکنیسیوم ۹۹
۸- کســب فناّوری تولید پودر زیرکونیای 

پایدار، قابل مصرف در صنایع مختلف.
۹- طراحی و ســاختِ چشمۀ لیزر میکرو 
ماشین کاری، جهت ساخت قطعات ریز با دقتّ 

بسیار بالا.

با حضور رئیس جمهور؛

۹ دستاورد جدید هسته ای رونمایی شد
»مالک شریعتی«دبیرکل جمعیت

 رهپویان ماند

پارسایی نماینده پیشین مجلس شورای اسلامی:

نمایندگان در جریان ارز ترجیحی به جای 
هم صدایی با مردم، هم صدای دولت شدند

سرویس سیاســی- بهرام پارســایی درباره 
درخواســت ۱۸۵ نماینــده برای بازگشــت طرح 
صیانت از کاربران در فضای مجازی از کمیســیون 
مشــترک به صحن مجلس و رأی گیری آن توســط 
تمامی نمایندگان و نگرانی هایی که وجود دارد مبنی 
بر این که شاید این بازگشت به صحن برای این باشد 
که طرح با رأی بالا به تصویب برسد و بعدها حرف 
و حدیثی به دنبالش نباشــد، گفت: اگر صداقت در 
گفتار و کردار نمایندگان وجود داشته باشد این طرح 

در صحن رأی نخواهد آورد.
این نماینده پیشــین مجلس شــورای اسلامی 
تاکید کرد: اگر صداقتی وجود داشــته باشــد و این 
بازگشــت بیشتر جنبه شعاری نداشته باشد و هدف 
خاصــی هم از آوردن طرح به صحن دنبال نشــود، 
قاعدتا رأی نمی آورد و جای نگرانی نیســت اما اگر 
هدفمند باشد و یا یک سیاستی پشت بازگرداندن این 
طرح باشــد، تهدیدی برای آزادی های اجتماعی که 
بخش عمده اش در فضای مجازی صورت می گیرد، 

است.
وی درباره این کــه بزرگترین انتقاد به مجلس 
دهم این گونه مطرح می شــد که نمایندگانش کاری 
کرده انــد که دیگر در رأس امور نیســت، امروز هم 
مشاهده می کنیم نمایندگان مجلس یازدهم آنچنان 
اراده ای بــرای تصمیم گیری ندارند و نمونه هایی از 
این موضوع را در جریان بررســی بودجه مشاهده 
کردیــم. این گونه عملکردها چه تاثیری روی رفتار 
انتخاباتــی مــردم در آینده خواهد گذاشــت، بیان 
کــرد: معتقدم برخی جایگاه هایــی که نفوذ، توان و 
اقتدار دارند، درصدد این هســتند که آرای مردم را 
بی اثر کنند، یعنــی جایگاه های برآمده از رأی مردم 
ولو این که به صورت ظاهری هم باشــد می خواهند 
آن هــا را بی اثر کنند به طوری که کاهش مشــارکت 
مــردم را هم در انتخابات مجلس و هم در انتخابات 
ریاست جمهوری مشــاهده کردیم. در شهر شیراز 
درصد مشــارکت مردم در انتخابات مجلس از ۵۰ 
درصد به حدود ۲۰ درصد رســید! نمی دانم شــاید 
اصلا سیاستی باشد که مردم را از جایگاه های برآمده 
از رأی شان و دموکراســی ناامید کنند و در کنارش 
به اهداف خودشــان برســند. به عقیده من اگر این 
روند ادامه دار باشد، ناامیدی مردم از صندوق رأی و 
مجلس که برآیندش مشخص است چه خواهد بود، 

صورت می گیرد.
پارســایی تاکید کرد: بخش عمــده انتقادات 
به مجلــس از ناکارآمدی خود نمایندگان نشــأت 
می گیرد. ما صدایــی از نمایندگان مجلس علیرغم 
اینکــه تریبون و فرصت هایــی را در اختیار دارند، 
نمی شــنویم. نمایندگان  وزرا را می توانند استیضاح 
کنند و یا سوال بپرسند و این کلیت مجلس است اما 

چنین روندی را مشاهده نمی کنیم.
وی تاکید کرد: امروز بحران اقتصادی به مردم 
فشــار می آورد و این موضوع را نمی توان انکار کرد 
اما هیچ برنامه ای از سوی مجلس مشاهده نمی کنیم 
و نمی بینیم که برای بحران ها دنبال راهکار باشــند و 
یا برای جلوگیری از افزایش قیمت و تورم ناشی از 

آن اقدام کنند. 
این نماینده پیشــین مجلس شــورای اسلامی 
تاکید کــرد: اولویت و دغدغه اصلــی مردم امروز 
سفره شــان اســت که کوچک تر می شود، اما ظاهرا 
دغدغه نمایندگان با این مردم متفاوت است. آنچنان 
که در بودجه مشاهده کردیم بعضی چیزها هدفمند 
تصویب می شوند و نمایندگان هم در آن مسیر قرار 
می گیرند و قوانینی تصویب می شــود که خارج از 

چارچوب قانون در بودجه است و یا از اولویت های 
اصلی معیشت مردم نیست. به طور مثال نمایندگان 
در جریان حذف ارز ترجیحی و مســائل بسیار زیاد 
دیگری جای این که همراه و هم صدای مردم باشند، 

همصدای دولت می شوند.
وی خاطرنشان کرد: امروز شاهد تورم یکسری 
از کالاها هســتیم که به هیــچ عنوان ربطی به گرانی 
ارز ندارد؛ چراکه ارز تقریبا نوســان کمی دارد و ما با 
افزایش قیمت ها در مباحث مختلفی رو به رو هستیم، 
جالب است نه مجلس از دولت پاسخ می خواهد و نه 
دولت با داشتن زیر مجموعه هایی تحت عنوان حقوق 
مصرف کننده و تعزیرات اقداماتی انجام می دهد و نه 
سازمان بازرسی و همه نظاره گر گرانی هایی هستند 

که می توانست وجود نداشته باشد. 
پارســایی گفت: باندهایی در این گرانی نقش 
دارنــد و منافع خودشــان را می برنــد و مردم هم 
دست شــان به جایی بند نیســت؛ به طوری که در 
بحث ســبدهای غذایی که امروز مشاهده می کنیم، 
گوشــت و تخم مرغ از ســبد غذایی مردم به اجبار 

حذف شده اند. 
وی ادامــه داد: قیمت خــودرو طی یکی – دو 
سال گذشته بدون این که قیمت ارز تغییر چندانی کند 
چندین برابر شــده است، به طوری که دولت و وزرا 
یک قیمت برای خودرو اعلام می کنند اما مشــاهده 
می کنیم همان قیمت اعلام شده چندین برابر می شود 
و رانت ها و فسادهای چندین میلیاردی در این زمینه 
شکل می گیرد که مجلس و دولت فقط در این بحث 

نظاره گر هستند. 
این نماینده پیشــین مجلس شورای اسلامی با 
اشــاره به آمار مرگ و میر در تصادفات جاده ای بیان 
کرد: در مورد آمــاری که مرکز پلیس در خصوص 
کشــته های نوروزی اعلام می کند به شــخصه باور 
دارم کــه به ایمن نبودن و کیفیــت پایین خودروها 
بازمی گردد اما هیچکســی اصلا کَکَش برای کشته 
شدن ۶۰۰ الی ۷۰۰ هموطن در ایام نوروز که معادل 
سقوط ۴ الی ۵ هواپیما است، نمی گزد! هیچ صدایی 
از مجلس بلند نمی شــود، قطعا این گونه عمل کردن 
بیشــتر باعث بریده شــدن و یأس مردم نســبت به 
مجلس و مشارکت شان در رأی و انتخاب می شود.

وی تاکیــد کرد: وضعیتی که در مجلس وجود 
دارد و در دولت هم دیده می شــود، این اســت که 
مشاهده می کنیم فقط وعده های بعید داده می شود و 

هیچ کدام شــان نه تنها محقق نشده است بلکه نتیجه 
عکس داده اند.

پارسایی درباره انتقاداتی که از سوی نمایندگان 
مطرح می شــود مبنی بر این که زمانی که  صحبت از 
اســتیضاح وزرا می کنیم به ما می گویند شما به دنبال 
منفعت هستید و می خواهید سهمی از وزارت خانه ها 
بگیرید و نمی گذارند ما کار خودمان را انجام دهیم، 
آیا با توجه به جمیع این مسائل می توان گفت چنین 
گذاره ای درست است یا خیر، بیان کرد: دست آخر 
مشخص می شــود این ســخنان درباره نمایندگان 
درســت اســت یا خیر؛  یعنی هنگامی که استیضاح 
مطرح شــد و به نتیجه رســید می توان گفت که آن 
نمایندگان به دنبال رانت و سهم خواهی  بوده اند و یا 

درباره اقدام شان نا به جا صحبت شده است.
وی گفت: مجلــس حتی درخصوصی دولتی 
کــه با آن همســو نبود هم عملکــردش همین بود. 
در دولت آقای روحانــی روزانه حدود هزار نفر از 
هموطنان به علت نبود واکســن و شــرایط ایده آل 
برای واکسیناسیون جان شــان را از دست دادند اما 
نمایندگان ســکوت کردند؛ یعنی مجلس، مجلس 
ناکارآمدی اســت! آن زمان هم که با دولت همســو 
نبودند دیدیم از اســتیضاح وزیر بهداشتی که زمان 
وزارتش روزی بالغ بر هزار نفر می مردند هم خبری 

نبود.
این نماینده پیشین مجلس شورای اسلامی با بیان 
این که شــاهد افزایش فشار بر جامعه هستیم، گفت: 
با قوانین و بخشــنامه هایی که دولت صادر می کند، 
قطعا شــاهد تعطیلی گسترده واحدهای تولیدی در 
آینده نزدیک خواهیم بود. این که بدون هیچ برنامه ای 
گفتنــد بالغ بر ۵۰ درصد حقوق کارگران باید اضافه 
شــود که البته حق کارگر اســت، اما در کنارش باید 
تمهیداتی هم در نظر گرفته شــود تا تولیدکنندگان 
فردا روزی با مشــکلاتی روبه رو نشوند که فشارش 
روی دوش کارگران بیاید. اما متاســفانه تصمیمات 

کاملا غیرکارشناسی و احساسی گرفته می شود.
وی خاطرنشــان کرد: این که عده ای می گویند 
نمایندگان به دنبال سهم خواهی هستند شاید دلایل 
عمده و واضحی دارند. اگر امضاء برای اســتیضاح 
وزرا جمع شد و به انتها رسید که هیچ، اما اگر وسط 
راه امضاهایــی که به حد نصاب رســیده بود، پس 
گرفته شــد قطعاً بده بســتان های پشت پرده وجود 

دارد.

یک نماینده پیشین مجلس شورای اسلامی گفت: اگر نمایندگان برای آوردن طرح صیانت به صحن صداقت داشته باشند و بازگشت این طرح به صحن بیشتر 
جنبه شعاری نداشته باشد و هدف خاصی هم از آوردن دوباره آن دنبال نشود، قاعدتا رأی نمی آورد.

باندهایــی در ایــن گرانی نقش دارند و منافع خودشــان را می برنــد و مردم هم 
دست شــان به جایی بند نیست؛ به طوری که در بحث ســبدهای غذایی که امروز 
مشــاهده می کنیم، گوشت و تخم مرغ از ســبد غذایی مردم به اجبار حذف شده اند. 

ســرویس سیاسی- نماینده مردم تبریز در مجلس، گفت: در داخل باید 
وحدت، انســجام و تعامل را افزایش دهیم و دوم اینکه در دنیا هم باید این 
موضوع را پیش ببریم و تلاش کنیم تا جایی که امکانپذیر اســت، تنش زدایی 

کنیم. در این راه هم بهتر است از همسایه ها شروع کنیم و بعد ادامه دهیم.
مســعود پزشــکیان نماینده مردم تبریز در مجلس شورای اسلامی، در 
پاسخ به این موضوع که برخی از نمایندگان موضوع »ترمیم کابینه« را مطرح 
می کنند که از این میان تعدادی بر اســتیضاح اصرار دارند و تعدادی علاقمند 
به تغییرات از سوی دولت هستند، با توجه به سپری شدن ۷ ماه از عمر دولت 
شما چه نظری دارید؟، گفت: من معتقد به این رفتار نیستم و احساس می کنم 
برای این حرف ها زود اســت. بنده معتقدم رییس جمهور محترم آدم هایی را 
که مناســب تشخیص داده از میان ظرفیت های موجود انتخاب کرده است و 
این ها یک تعداد شعار هم مطرح کرده اند و گفتند که وعده های ما این هاست و 
این ها هم آدم های ایشان است خب بسم الله شعارها و وعده ها را اجرایی کنند.
وی ادامــه داد: حالا در مجلس نظری به وجود آمده که این ها مناســب 
نیستند، فرق نمی کند هرکسی بیاید تا زمانی که ما این راه را می رویم و با این 
تفکر داریم عمل می کنیم، حتی با آدم های خوب هم در این مســیر نمی توان 
به نتیجه رسید؛ وقتی نگاه شما درست و دقیق نباشد، بهترین راننده هم شما 

را به همان مقصدی می رساند که نگاه شما به آنجاست.
نماینــده مــردم تبریز افزود: نگاهی که ما داریــم در رابطه با این که چه 
در داخل کشــور کــه فقط یک گروه خاصی بتواننــد مدیریت کنند و چه با 
همســایگان و بیرون کشــور که بقیه همه بد هستند و ما خوب هستیم؛ باعث 
می شود که نتوانیم به راحتی با دیگران ارتباط برقرار کنیم، این نگاه نمی تواند 

مشکلات اقتصادی را به این سادگی حل کند.
وی خاطرنشان کرد: در داخل کشور باید انسجام، وحدت و تعامل با همه 
گروه ها و سلایق راه بیندازیم، مملکت مال همه است مال یک گروه و دسته 
خاص نیســت. اینطور نیست که خوب ها همه از یک طرف باشند. تخصص 
هم تخصص اســت؛ تخصص که چپ و راســت و مذهبــی و غیرمذهبی 
نمی شناســد، تخصص به شما می گوید با این نگاهی که تو داری، این روش 
می تواند به تحقق نگاه تو کمک کند. اما اگر آن نگاه را داشته باشی و تخصص 

نباشد، هرکاری کنید دستیابی به نتیجه ممکن نخواهد بود.
وی افزود: به همین خاطر اولا در داخل باید وحدت، انسجام و تعامل را 
افزایش دهیم و دوم اینکه در دنیا هم باید این موضوع را پیش ببریم و تلاش 
کنیم تا جایی که امکانپذیر اســت، تنش زدایی کنیم. در این راه هم بهتر است 
از همسایه ها شروع کنیم و بعد ادامه دهیم. اگر این اتفاقات رخ ندهد، این ها 

را عوض کنند و بهترین ها را منصوب کنند، باز مشکل حل نخواهد شد. 
پزشــکیان در پاسخ به این ســوال که »چرا مجلسی که بسیار طرفدار و 
حامی دولت بود و حتی نمایندگان نامه نوشتند و از رئیسی برای کاندیداتوری 
دعوت کردند انقدر زود به انتقاد و اختلاف با دولت رسید؟«، عنوان کرد: ببینید 
راحت ترین کار این است که آدم کنار گود بایستد و بگوید لنگش کن. آقای 
رئیسی و دولتش قبل از اینکه به دولت بیایند حتی این تیم کارشناسی شان تا 
وقتــی کــه بیرون گود بودند می گفتند که ما چنیــن و چنان خواهیم کرد؛ اما 
وقتی وارد گود شــدند احســاس می کنند اگر بخواهنــد برنامه های خود را 
محقق کرده و به اهداف مدنظرشــان برســند باید نوع دیگری ببینند و نوع 
 دیگری راه را ادامه دهند. علت این مســاله هم »در گود بودن« اســت که باید 
باشــند. جوابگــو 
وی ادامه داد: شما می توانید کنار گود بایستید و به آمریکا فحش بدهید 
اما وقتی آمدید و کار را برعهده گرفتید باید جوابگوی ســفره و اشتغال مردم 
هم باشید. با توجه به این همه مشکلات اقتصادی و رانت و فساد و مواردی 
از این دست، آن وقت می بینید که با آن نگاه این مساله قابل اجرا نیست، اگر 

قابل اجرا شدن است، خب اجرا کنند ماهم ببینیم.
نماینده مردم تبریز در پاســخ به اینکه »یعنی مســئولیت اجرایی باعث 
شــده که دولت به واقع گرایی و واقع بینی برســد؟«، گفــت: دولت هنوز به 
واقع گرایی کامل و واقعی نرسیده و هنوز آن نگاه ها وجود دارد اما جبر زمانه 
و مشــکلات اقتصادی این ها را وادار می کند که بعضی واقعیت ها را بپذیرند. 
 شــاید اگر این جبر نبود و شــرایط راحت بود، خیلی چیزها را به ســادگی

 نمی پذیرفتند.

سرویس سیاسی-سخنگوی کمیسیون اصل نود مجلس شورای اسلامی 
از تهیه طرحی برای کنترل اجاره بهای واحدهای مسکونی خبر داد و گفت که 
تلاش شده با بهره گیری از امتیازاتی نظیر دریافت  تسهیلات  بازسازی مسکن 
به صورت خارج از نوبت و نحوه بازپرداخت آســان تر و همچنین تغییر نرخ 
 عوارض  و  مالیات  وصولی از موجران بر مبنای نرخ اجاره، زمینه کنترل بازار 

اجاره مسکن را فراهم کرد.   
علی خضریان نماینده تهران گفت: »یکی از اصلی ترین مشکلات عموم 
 مســتاجران ، افزایش افسار گسیخته  اجاره مسکن  و فشار مالی سنگینی است 
که در طول ســال جهت پس انداز رهن یا پرداخت اجاره بهای ماهیانه متقبل 

می شوند.  
لذا پس از مشورت با جمعی از کارشناسان حقوقی و اقتصادی، طرحی 

برای کنترل اجاره بهای واحدهای مسکونی آماده شده است.
البته باید در نظر داشــت که بر اثر عدم ثبات  اقتصادی ، افزایش قیمت ها 
در بخــش کالاها و خدمات رخ می دهد؛ که منجر به افزایش قیمت در بخش 
 مسکن ، و به تبع آن، افزایش نرخ  اجاره  واحدهای مسکونی استیجاری نمایان 
خواهد شــد و تا زمانی که علت آن پابرجاســت، معلول نیز در پی علت باقی 

می ماند.   
بنابراین حل اساســی مشکل افزایش کلان نرخ اجاره بها در گرو کنترل 
 تورم  و ایجاد شــرایط پایدار اقتصادی اســت و نمی توان انتظار داشــت تا 
زمانــی که تورم دو رقمــی در بخش های مختلف تــداوم دارد، موجران با 
 نرخ هــای ثابت یــا با افزایش اندک مبادرت به اجاره واحد مســکونی خود 

نمایند. 
در طرح آماده شــده که طی روزهای آینده نهایی می شود، تلاش شده با 
بهره گیری از امتیازاتی نظیر دریافت  تســهیلات  بازسازی مسکن به صورت 
خارج از نوبت و نحوه بازپرداخت آســان تر و همچنین تغییر نرخ  عوارض  
و  مالیــات  وصولی از موجران بر مبنای نــرخ اجاره، زمینه کنترل بازار اجاره 

مسکن را فراهم کرد.«   

پزشکیان نماینده مجلس شورای اسلامی:

تغییر کابینه بدون تغییر نگاه ها، 
مشکلات را حل نخواهد کرد 

سخنگوی کمیسیون اصل نود مجلس شورای اسلامی خبر داد:

تهیه طرحی برای کنترل اجاره بهای 
واحدهای مسکونی
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